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ČESKO: Od soboty mají cizinci zakázáno přijíždět do České republiky. Výjimkou jsou nezbytné
důvody. O tomto kroku rozhodla ve čtvrtek vláda během zasedání.

Vládní opatření se netýká cest do zaměstnání či výkonu povolání a škol. Další výjimku tvoří cesta
kvůli zajištění bezpečnosti, vnitřního pořádku, sociální péče a ochrany zdraví, infrastruktury a
provozu hromadné dopravy.

Výjimku mají také nezbytné cesty za rodinou a blízkými, cesty do zdravotnických zařízení a
vyřizování neodkladných úředních záležitostí. Zákaz se rovněž netýká svateb a pohřbů.

Cizince cestující do České republiky o novém opatření informovalo na svých sociálních sítích
ministerstvo zahraničí. To uvedlo, že tímto nařízením vlády přestává platit cestovatelský semafor.

⚠️ The Czech Goverment decided to ❌ ban all NON-ESSENTIAL TRAVELS to the Czech
Republic ��, regardless of which country (green, orange or red) you are travelling from.
The decision will enter into force at this midnight from Friday to Saturday (30/01/2021
0:00).

— Czech MFA (@CzechMFA) January 29, 2021
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Úmysl vlády uzavřít hranice pro cizince nezazněl na čtvrteční tiskové konferenci. Opatření se
objevilo až v publikovaném usnesení vlády.

Blatný o vakcíně Sputnik V

Ministr zdravotnictví Jan Blatný se dnes vyjádřil k možnému používání ruské vakcíny Sputnik V v
České republice. Uvedl, že proti ní nic nemá, ale je potřeba, aby prošla unijními procedurami.

„Můj názor je pořád stejný. Myslím, že Česká republika by neměla pořizovat vakcínu ne
proto, že je ruská nebo jiná, ale měla by kupovat vakcínu, o které už je prokázané, že je
bezpečná a prošla schválením Evropskou lékovou agenturou. Ve chvíli, kdy by ruská
vakcína prošla, já proti ní nic nemám. Byl bych ale proti tomu, aby se pořizovala mimo
standardní způsoby,“ uvedl na adresu Sputniku V.

Blatný těmito slovy reagoval na bývalého ministra zdravotnictví Romana Prymulu, který před
několika dny v rozhovoru uvedl, že Česko by se v otázkách vakcíny nemělo spoléhat výhradně na
Evropskou unii.

„Určitě bychom si nějaké vakcíny obhospodařit měli, protože teď je zpomalen celý ten
proces očkování a potřebujeme je co nejrychleji. Pokud se nám nepodaří získat vakcíny,
které jsou registrované v Evropě, což je těžké, tak pak je samozřejmě tato
cesta,“ prohlásil Roman Prymula pro portál Novinky.

Bývalý ministr zdravotnictví rovněž poukázal na efektivnost vakcíny Sputnik V.

„(…) ale co do její konstrukce, tak vykazuje výrazně vyšší účinnost než třeba
AstraZeneca, která je velmi podobná. Tady si myslím, že nějaký velký problém by neměl
být, pokud by to samozřejmě bylo posouzeno autoritami u nás a bylo řečeno, že
bezpečnost je dostatečná,“ uvedl.

Evropská léková agentura mezitím schválila použití vakcíny společnosti AstraZeneca proti covidu-19.
Vakcína byla schválena pro použití od 18 let věku pacienta.

„Kombinované výsledky ze 4 klinických studií ve Velké Británii, Brazílii, Jižní Africe ukázaly, že
vakcína AstraZeneca proti covidu-19 je bezpečná a efektivní při bránění před covidem-19 u lidí od 18
let věku. Tyto studie zahrnovaly dohromady okolo 24 000 lidí. Polovina lidí dostala vakcínu a
polovina dostala kontrolní injekci, buď placebo nebo jinou ne-covidovou vakcínu. Lidé nevěděli, zdali
dostali vakcínu, nebo kontrolní injekci,“ stojí ve vyjádření Evropské lékové agentury.


